
Trinity Sunday               
Mt 28: 16-20 | Rom 11: 25-36

SUNDAY HOLY LITURGIES
OLOL Co-Cathedral, Harris Park

8 a.m (Arabic)
9:30 a.m (English)
11 a.m (Ar/Eng)
5 p.m (Ar/Eng)
7 p.m (English)
Live Streaming
Through Social Media

WEEKLY HOLY LITURGIES

Mon, Tue, Thu, Fri
7 a.m, 9 a.m & 6 p.m

Wed 7 a.m, 9 a.m & 5:30 p.m (Arabic)
          7 p.m (English Youth)
Sat 7:30 a.m & 6 p.m (Ar/Eng)

CONFESSIONS
Before and during Saturday 6p.m
and Sunday Masses or by 
appointment on weekdays

WEEKDAY DEVOTIONS

Rosary:
Mon - Sat
8:30am (Arabic) | 7 p.m (English)
Divine Mercy followed by Rosary
Fri 7:30pm
Adoration Hour
Thur 8 pm - 9 pm
24 Hour Adoration
Every first Friday of the month
from 9:30 a.m - Saturday 7:30 a.m

CONTACT

Fr Tony Sarkis (Dean):  0433 211 248
Fr Youwakim Noujaim:  0406 060 445
Fr Charbel Dib:  0410 759 795
Fr John-Paul Bassil:  0401 545 454
Fr Youssef Matta:  0427 922 092
Fr Yuhanna Azize:  0435 764 824
Fr Bernard Assi:  0411 811 807
Fr Pierre Khoury:  0411 735 258
Fr Paul Joubeir:  0414 900 016
Deacon Ron Hassarati: 0403 504 384
Deacon Robert - Pio Al Bayeh:  0414 447 883
Subdeacon Ghassan Nakhoul:  0410 524 335

Parish Office: 9689 2899

Opening Hours:
Monday to Friday 
9 a.m - 4:30 pm
Saturday
9 a.m - 1 p.m

Fax: 9689 2068
Email: info@olol.org.au
Website: www.olol.org.au

                           Issue 32 | Sunday 12 June 2022 |  Trinity Sunday  “...baptising them in the name of the Father and of the Son and of the Holy Spirit,” Mt 28: 16-20

Our Lady of Lebanon Co-cathedral - Harris Park

Dear Brothers and Sisters, 

On this Second Sunday of Pentecost, our Church celebrates 
Trinity Sunday. We are at the end of the Gospel of St Matthew, 
these are the last verses recorded by the Evangelist. The Lord 
gives His disciples the Great Commission: “Go therefore and 
make disciples in all nations…” (Matt 28:19). This end is 
actually a beginning, the beginning of the Church. The 
disciples, in their mission, are accompanied by the Holy 
Trinity: empowered by the Holy Spirit, promised by the Father, 
and sent by the Son. 

The Holy Trinity is the central doctrine of the Christian faith. 
God the Father, God the Son, and God the Holy Spirit are three 
divine Persons sharing one nature. The Persons of the Trinity 
are coequal, coeternal, and consubstantial, meaning they are 
indivisible even as they reveal themselves to us in different 
forms. All three are to be worshipped as one God.

The Holy Trinity is a living reality. The inner life of God is 
reciprocal – it consists of giving and receiving. It is an eternal 
circle of love between the three divine Persons. It must be 
perceived as the source of all life, and this life is always a gift 
from God that we do not possess, but that we share. In God, 
we possess nothing, everything is free; we receive and we give. 
God desires to be in relationship with us, with each of us 
personally. When we desire with all our strength to be united 

with the love of God, we find that we possess all things in Him, 
and we offer them all to Him in His Son Jesus. 

This Sunday, we hear Jesus' command to become disciples of 
love: “Go… make disciples…” Each one of us then asks: Where 
am I going to start? Our God is a God so eager to be in a closer 
relationship with us. Indeed, by giving ourselves fully to the 
mission of evangelisation in response to Godʼs love, we 
become our true selves and God will always be with us in our 
work. We are made in the image and likeness of God. We are 
complete only by giving ourselves out of love for others and by 
fully accepting God's love.

Let us listen carefully to the end of this Gospel, so beautiful 
and so reassuring is this great promise of Jesus: "And behold, 
I am with you always until end of time" (Matt 28:20). Every 
single day is filled with His presence. Saint Matthew uses the 
language of the Covenant of "God with us", which we read in 
the Annunciation. It is a discreet and silent presence that 
accompanies us every day of our lives. Jesus, risen, seated at 
the right hand of the Father, is the presence of God through 
the Holy Spirit in the history of the world. This fills us with 
hope and strengthens us in our mission to go make disciples. 

I wish you a Blessed Sunday! 
+ Antoine-Charbel Tarabay 

Month of the Sacred 
Heart of Jesus

Jesus, meek and humble of 
heart, touch our hearts

and make them like your own

Message from the Bishop



UPCOMING EVENTS

!

The answer is that the 
unfathomable richness of the 
mystery of Christ cannot be 

exhausted by any single liturgical 
tradition. From the very beginning, 

therefore, this richness found expression 
among various peoples and cultures in 

ways that are characterised by a 
wonderful diversity and 

complementarily

ANSWER

Why is the one 
Mystery of Christ 

celebrated by
the Church 

according to 
various liturgical 

traditions

QUESTION

The Servants word
Dear brothers and sisters,

After the Feast of Pentecost, the Maronite Church celebrates the Feast 
of the Most Holy Trinity, the Divine Holy Family with one essence, 
intimately united in an undivided union, the One and Only God who 
created us, saved us and gave us life. This is a theological truth that 
cannot be explained or grasped by the human mind. Yet, with a 
steadfast faith, we are granted the grace of understanding and 
experiencing the Trinity through the inspirations of the Holy Spirit 
whom the Lord Jesus has sent to us, as he promised, to guide the 
journey of our Church towards the Kingdom of God.

In his letter to the Romans, Paul the Apostle highlights the salvation 
and mercy delivered to all nations through the merits of the Divine 
Son. This is the gift of God to all humans (Rm 11:25-36). In his Gospel, 
Saint Matthew offers us the only passage in Scripture in which the 
Most Holy Trinity – the Father, Son and the Holy Spirit – is clearly 
mentioned (Mt 28:16-20). 

The feast of the Trinity has a theological importance which carries the 
meaning of enlightenment. It illuminates the journey of the 
Trinitarian salvation as the history is Trinitarian, the providence 
Trinitarian and Godʼs intervention in time is Trinitarian, since God is 
Trinity; One God in Three Persons.

God the Trinity is the perfect love, and the fruit of love is life. The 
human cannot enter into the heart of God if he or she is out of this 
love which is the response of the human to Godʼs endless mercy, a 
response that is materialised in a communion and unity with God, 
and in service and solidarity with other humans.

On Thursday 16 June the Church celebrates the Feast of Corpus 
Christi. This year, our parish will celebrate this feast in a special way 
to emphasise its significance and the importance of the Lordʼs 
presence in our lives in his body. All the saints were sanctified 
because they worshipped the Most Holy Eucharist, which is the basis 
of our Christian life. We too, in our journey towards holiness, will 
make a solemn procession in honour of the Most Holy Eucharist, from 
Saint Patrickʼs Cathedral in Parramatta to our Cathedral of Our Lady 
of Lebanon. In this procession, we will walk down the streets of 
Parramatta to bear witness to our faith in the Sacrament of the 
Eucharist and in living our faith openly. The program of this 

procession is as follows: the opening of the event is at 6 pm with  
Mass at Saint Patrickʼs Cathedral (according to the Latin Rite). 
Following the Mass, the procession with the Most Holy Eucharist 
starts as 7.15pm until we reach our Cathedral. At 8.30pm, there will 
be a solemn adoration of the Eucharist. We will conclude the evening 
with Mass at 10.00pm (according to the Maronite Rite).

I urge you all to participate in this procession as one family, united in 
the worship of the Most Holy Eucharist, the oblation of life. I invite 
you all to participate in this feast, defying fatigue at the end of a long 
working day, and challenging the cold weather and every obstacle, to 
walk behind the body of the Lord. Does the Lord not deserve to be 
worshipped and honoured on the day of his feast? Let us bear 
witness to our faith and chant together with one voice: “O tongue of 
praise, sing to the mystery of the great Eucharist, describe the One 
who redeemed us with his precious blood; the fruit of the splendid 
womb, who saved us by his merit.”

That is how the two new Blessed of Lebanon, Capuchin monks and 
priests, martyrs Leonard Owais Melki and Touma Saleh, who were 
beatified last week, bore witness to our Lord in their lives. They are 
another sign from the Lord that Lebanon is, despite everything, the 
country of saints, and that we are all called to be saints.

Father Tony Sarkis 

The Trinity is the perfect love



PARISH NOTICE BOARD

Sunday 12 June:
Trinity Sunday
Masses 8:00am | 9:30am | 11:00am | 5:00pm | 7:00pm
9:30am One Year Mass for the late Afife Roumanos Karam from 
Mejdlaya wife of Antoine Antonios Chaar from Bkerkacha
11:00am 40 Day Mass for the late Raymond Khalil Younes from 
Blouza
5:00pm One Year Mass for the late Noel Michel Lattouf from 
Basloukit
7:00pm The late Hanna Boutros Chedraoui from Ehden 
Zgharta (died in Lebanon)

Monday 13 June:
5:30pm Rosary
6:00pm Fatima Mass for the intention of the Peace in the world

Tuesday 14 June:
10:30am Funeral for the late John Boutros Chedid from 
Rachine
Wednesday 15 June:
5:30pm 40 Day Mass for the late Hanneh Mtanios Bou Antoun 
from Imar

Thursday 16 June: 
Feast of Corpus Christi
St Patrick, Parramatta 6:00pm  Mass for the Feast of Corpus 
Christi followed by a Procession of the Blessed Sacrament to 
Our Lady of Lebanon Co-Cathedral, Harris Park
8:30pm Adoration of the Blessed Sacrament followed by a 
Thanksgiving Mass

Friday 17 June:
6:00pm 40 Day Mass for the late Fayza Younan widow of the 
late Nabih Dib Younan from Wadi Qannoubine

Saturday 18 June:
10:00am, 1:00pm & 3:30pm  Parish First Holy Communion
6:00pm One Year Adele Karam widow of the late Neville 
Budwee from Kfarsghab

Sunday 19 June:
3rd Sunday of Pentecost
Masses 8:00am | 9:30am | 11:00am | 5:00pm | 7:00pm
11:00am One Year Mass for the late Emile Ibrahim Fakhri from 
Becharre
7:00pm 40 Day Mass for the late Emile Elias Feghali from 
Bssous - Aley

PARISH WEEKLY COLLECTION & LOANS REPAYMENTS

WEEKLY COLLECTIONS    For week ending: 5/6/2022
Plates: $11,639.20  | Donations: $1,950 | Candles: $1,032.65
PARISH LOANS       MONTHLY LOAN REPAYMENTS 
CYPC: $3,740,247.98        CYPC: $31,673 POST-COVID INTEREST + PRINCIPAL

UNITS: $1,218,907.97        UNITS: $10,054 POST-COVID INTEREST + PRINCIPAL

Whatʼs happening in your parish? Well, it only takes a few small 
steps into our doors (& social media pages) to find out!
 

 

Keep up to date with all spiritual and social initiatives of your parish 
by checking our social media platforms, keeping your ears peeled to 
the latest parish announcements and being subscribed to our 
newsletter.

WHAT HAPPENED
IN YOUR PARISH

Last Saturday 

the year 2 students in Fersen 
learnt about Pentecost and 

made a Holy Spirit pinwheel.

On Tuesday
night 

the youth held a sports 
night. These nights are 

always filled with so much 
fun and friendly 

competition. Come along to 
join in or even just to watch 

on the sideline and hang 
out! 

On Wednesday
night 

the Teens screened the 
State of Origin game. What 
a game it was….. QLD won 
first round. Letʼs hope next 

round the blues win!!! 

Last Sunday 

we celebrated Pentecost 
Sunday, in all our Sunday 
Masses we celebrated the 

Rite of Adoration and 
blessing of the water. 

On Monday
night 

some of the men of our 
parish came together for the 
menʼs faith & fellowship talk. 

This weekʼs topic was on 
“The Family Man”. It was 

beautiful to witness having 
the men of our parish join us 
this week to strengthen their 
love for the family and their 

faith. 
Meanwhile the pastoral 

council committee met to 
discuss parish matters and 

upcoming parish events. 

KIDS CORNER



PARISH CAMERA
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الأحد ١٢ حزيران
 أحد الثالوث

القداسات ٨:٠٠ | ٩:٣٠ و ١١:٠٠ صباحاً | ٥:٠٠ و ٧:٠٠ مساءً
زوجة مجدليا  من  كرم  رومانوس  عفيفة  للمرحومة  السنة   ٩:٣٠ 

أنطوان أنطونيوس الشعار من بقرقاشا
١١:٠٠ أربعون المرحوم ريمون خليل يونس من بلوزا

٥:٠٠ السنة للمرحوم نول ميشال لطوف من بسلوقيت
  ٧:٠٠ المرحوم حنا بطرس الشدراوي من إهدن زغرتا (متوفي في لبنان)

  
الإثنين ١٣ حزيران

٥:٣٠ صلاة المسبحة
العذراء في بمناسبة ظهور  العالم  السلام في  نية   ٦:٠٠ قداس على 

 فاطيما
الثلاثاء ١٤ حزيران 

١٠:٣٠ دفن المرحوم جون بطرس شديد من رشعين

الأربعاء ١٥ حزيران
٥:٣٠ أربعون المرحومة حنة مطانيوس بو أنطون  من عيمار

الأحد ١٦ حزيران
عيد خميس الجسد

 سان باتريك                               ٦:٠٠ مساءً قداس بمناسبة خميس الجسد
يليه تطواف القربان المقدس الى كاتدرائية سيدة لبنان هاريس بارك
ذبيحة يليه  سجود  وساعة  القربان  صمد  مساءً   ٨:٣٠ لبنان   سيدة 

الشكر لوجود الرب في سر القربان

الجمعة ١٧ حزيران
 ٦:٠٠ أربعون المرحومة فايزة يونان أرملة المرحوم نبيه ديب يونان من

وادي قنوبيت

الجمعة ١٨ حزيران
.١٠:٠٠ صباحاً،  ١:٠٠ و٣:٣٠ ب.ظ

من بدوي  المرحوم           أرملة  كرم  أدال  للمرحومة  السنة   ٦:٠٠ 
كفرصغاب

الأحد ١٩ حزيران
 الأحد الثالث من زمن العنصرة

القداسات ٨:٠٠ | ٩:٣٠ و ١١:٠٠ صباحاً | ٥:٠٠ و ٧:٠٠ مساءً
١١:٠٠ السنة للمرحوم إميل إبراهيم فخري من بشري

٧:٠٠ أربعون المرحوم إميل الياس الفغالي من بسوس -عاليه
        

Parramatta

Neville
القربانة الأولى لأولاد الرعية 

ودمه المسيح  جسد  أي  المقدس.  القربان   سرّ 
 اللذين سلّمهما لكنيسته قوتاً روحياً. أي أن السيد
بواسطة الكهنة  أعطى  آلامه  ليلة  منذ   المسيح 
ودمه جسده  سرّ  يصنعوا  أن  سلطاناً   رُسُله 

 بالكلمات التي قالها بقوّة الروح القدس. أي ذاك الذي وُلد من سيدتنا مريم
 العذراء وتألّم وصلب ومات وقبر وقام وهو الجالس الآن عن يمين الآب في
جميع في  يصير  وهذا  والأموات.  الأحياء  ليدين  يأتي  أن  والعتيد   السماء 
الخبز جوهرَي  فإن  واحد،  بوقت  قدّسوا  ولو  بأسرها  الدنيا  كهنة   قداديس 
 والخمر يستحيلان بقوّة كلام التقديس إلى جسد المسيح ودمه. ولهذا دعاه
 المجمع التريدنتيني "استحالة جوهرية". وهذا أمر يفوق العقل البشري. فلا
بالطعم واللون اعراضهما  الخبز والخمر، بل   يعود يبقى شيء من جوهرَي 
البابا له  خصّص  جداً  عظيماً  السرّ  هذا  شرَف  كان  ولمّا  فقط...   والرائحة 
خميس من  ونقله   .١٢٦٤ سنة  وذلك  اليوم.  هذا  في  عيداً  الرابع   أوربانوس 
الأسرار. لأن الكنيسة لا تستطيع أن تقدّم له الإكرام ذلك اليوم لإنشغالها

بتذكار آلام المسيح، الذي له المجد إلى الابد.

القديس الكبير معلّم توما الأكويني، وإلى  القديس  إلى  الباباوات  أحد   طلب 
حضر ولمّا  كان.  وهكذا  للقربان.  نشيداً  منهما  كلٌّ  يكتب  أن  نفسه،   توما 
 الإثنان، قرأ القديس توما نشيده أولاً. ولمّا سمعه معلّمه القديس الكبير،
       مزّق نشيده وقال: "لن يُكتَبَ أبداً أجمل من هذا". وكان النشيد المعروف ب
وُضِعَ والذي   ، تاتانتانتاتانتس  ومطلعه   ببلسيسلتاتتاتاتاتاتانتانتاتانتس 

 بالعربيّة: "يا لسان المدحِ أنشِد..." 
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Tantum ergo sacramentumPange Pingua
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الماروني، كما السرياني  التقليد  الخاص به، بحسب  اللباس  المحتفل   يلبس 
 ورد في المستندات المارونية القديمة. ويتلو الكاهن صلوات خاصة ترافق
الابيض الثوب  وهي  الكتونة،  من  يتألّف  للكاهن  البيعي  واللباس   اللبس. 
 الطويل، يليها غطاء الرأس والبطرشيل والزنار والغفارة، ولها الوان تختلف
 باختلاف الازمنة الطقسية، وللكل منها رموز ومعاني سنلقي الضوء عليها

في الاعداد القادمة.

للشعب. ظاهر  طقسي  عمل  اول  فهي  والانوار  الشموع  إضاءة   اما 
 المسيح هو النور، والنور رمز الى المسيح. لذلك تُضاء الشموع والانوار قبل
 دخول المحتفل الى المذبح للإحتفال بالقداس، وتتقدّم الشموع المحتفل
 في دخوله الخورس وعودته منه، وترافق القرابين وزياح الانجيل والقراءات،

 ولها ايضا معانيها ورموزها وانواعها.

نفهم ونعرف ونؤمن ونشارك
��� � ­��
�� ��

ومنحتنا رحيم  أبٌ  الله  أن  بمحبّتك  لنا  أظهرت  لقد  السّماوي،  الإبن   أيّها 
 بصعودك أن ننعم بعطيّة الرّوح القدس الّذي يُجدّد حياتنا فيعيدنا شهودًا
 لمحبّة الله للإنسان ونجسّد هذه المحبّة بالغفران فيتجلّى في كلّ يومٍ سرّ

��الثالوث الأقدس، من الآن وإلى الأبد، ��

���

IN OUR PRAYERS

Lord, may all the faithful departed whom we entrust to Your care, be held securely in Your Loving embrace for all eternity especially 
those we Pray for: ((A) All the departed souls, All the lost souls, All the faithful departed, All the souls in Purgatory, All souls who have no one 
to pray for them, John Argyle & Family (B) Youssef Boutros, Milia Bou Raidan (C) (D) Boutros Draybi, Linda Draybi (E) Tanos Elias Elkazzi and all 
his faithful departed, Matthew Essey, Tannous Elhosn, Chmoonil Elhosn (F) Jeff & Afif Fakhoury & Families, Ibrahim Hanna Fakhry, Rose 
Ibrahim Fakhry, Emile Ibrahim Fakhry (G) Helen George, Majid George, Izzat Gerges (H) Maurice & Martha Jamil Haddad, Paul & Madeline 
Haddad & son Joseph & daughter Colleen George (I) Youssef Isaac, Bakhos Ishak (J) Youssef & Ghanajeh Joseph (K) Genevieve Khoury & all 
departed of Elzahoul & Khoury Families, Sarkis Chucri Khoudair (L) (M) Youssef Maroon & his wife Ghsoun, Anthony Mamah Salim Moses, 
Yvonne Kathleen Salim Moses and all the departed of the Moses Family, Therese Melhem, Betty Merhi, Bachara Botrous Moussa, Robert 
Bachara Moussa (N) (O) (P) (Q) (R) Jamil & Labibe Roumanus, Peter Chehade Roumanos (S) Boutros & Therese Sassine and their son Kenny 
Sassine, Youssef Mikhael Shaheen, Nabih Saad & his sons Kevin & Emille, Salim & Saad Families (T) Kemil & his wife Ghorra Tanna & their son 
Jamil Tanna, Bernadette Tanna (U) (V) (W) (X) (Y) (Z) Elias Zahra



تعبّدوا لأنهم  تقدّسوا  القديسين  جميع  حياتنا.  في  بجسده  الرب   حضور 
نحن مسيرتنا  وضمن  المسيحية.  حياتنا  أساس  فهو  الأقدس،   للقربان 
 صوب القداسة، سوف نقوم بتطواف مهيب إكرامأ للقربان الأقدس من
ستكون لبنان.  سيدة  كاتدرائيتنا  الى  باراماتا  في  باتريك  القديس   كاتدرائية 
بسر لإيماننا  شهادةً  باراماتا  مدينة  شوارع  في  خلالها  نطوف   مسيرة 
هذه برنامج  علانيةً.  الإيمان  هذا  لعيشنا  وشهادةً  الأقدس،   القربان 
بالذبيحة التطواف  افتتاح  مساءً   ٦ الساعة  التالي:  الشكل  على   المسيرة 
يلي اللاتيني).  الطقس  (بحسب  باتريك  القديس  كاتدرائية  في   الإلهية 
الى بالقربان الأقدس حتى نصل  الساعة ٧:١٥ مساءً تطواف   القداس عند 
للقربان احتفالي  سجود  هناك  سيكون   ٨:٣٠ الساعة  وعند   كاتدرائيتنا. 
 الأقدس. ونختم الأمسية بقداس احتفالي عند الساعة ١٠:٠٠ مساء (بحسب

الطقس الماروني.)

قربان الأقدس،  القربان  بعبادة  متّحدين  واحدة  عائلة  لنكون  الجميع   أدعو 
 الحياة. أدعوكم جميعاً للمشاركة في هذا العيد، ولتحدّي التعب والبرد وكل
يوم في  ونكرمه  نعبده  أن  الرب  يستحق  ألا  الرب.  جسد  خلف  لنسير   عائق 
 عيده؟ فلنشهد لإيماننا ونهتف معاً بصوت واحد: "يا لسانَ المَدحِ أَنشِدْ سِرَّ
السنيّة الأحشا  ثمرةَ  كريم.  دمٍ  بثمنْ  فدانا  قد  مَن  صِفْ  ثمّ  عظيم   قُربانٍ 

صاحبَ الفضلِ العميم."

الكبوشيان الراهبان  الجديدان،  لبنان  طوباويّا  أداها  الشهادة   وهذه 
تطويبهما تم  اللذان  صالح،  وتوما  ملكي  عويس  ليونار  الأبوان   الشهيدان 
 ،الأسبوع الماضي. هذه علامة أخرى من الرب على أن لبنان، ورغم كل شيء

هو بلد القديسين، وأننا مدعوون جمعياً لنكون قديسين.

الخوري طوني سركيس

إخوتي وأخواتي الأحبّاء

 بعد عيد العنصرة، تحتفل الكنيسة المارونية بعيد الثالوث الأقدس، العائلة
اتحاداً وثيقاً لا ينقسم؛ الله المتحدة  الواحد،   الإلهية المقدسة ذات الجوهر 
لاهوتية حقيقة  هذه  الحياة.  وأعطانا  صنا  وخلَّ خلقنا  الذي  الوحيد   الواحد 
 يصعب على العقل البشري تفسيرها أو فهمها. ولكنَّ ثبات الإيمان يعطينا
أرسله الذي  القدس  الروح  إلهامات  الثالوث عبر   نعمة فهم واختبار جوهر 

إلينا الرب يسوع كما وعدنا، ليقود مسيرة كنيستنا نحو ملكوت الله.

والرحمة الخلاص  على  روما  أهل  إلى  رسالته  في  الرسول  بولس   يشدّد 
الله عطية  وهذه  الإلهي،  الابن  باستحقاقات  الأمم  جميع  ينالهما   اللذين 
 للجميع (روما ٢٥:١١-٣٦). أمّا القديس متّى، فيقدّم لنا المقطع الوحيد الذي
 يُذكر فيه الثالوث الأقدس معاً، الآب والابن والروح القدس، بشكلٍ علني

في الأناجيل المقدسة (متى ١٦:٢٨-٢٠ .)

على يضيء  إذ  الإنارة،  معنى  تحمل  لاهوتية  أهمية  الثالوثي  العيد   لهذا 
في الله  ل  وتدخُّ ثالوثي،  والتدبير  ثالوثي،  فالتاريخ  الثالوثية،  الخلاص   مسيرة 

الزمن ثالوثي، لأن الله ثالوث؛ إله واحد في ثلاثة أقانيم.

 الله الثالوث هو المحبة الكاملة، والحياة ثمرة الحب. لا يستطيع الإنسان أن
 يدخل إلى قلب الله إذا كان خارجاً عن هذا الحب الذي هو جواب الإنسان على
 رحمة الله اللامتناهية، جواب يتجسد شركة ووحدة مع الله، وخدمةً وتضامناً

مع الآخر.
 

تحتفل الجسد.  خميس  بعيد  الكنيسة  تحتفل  حزيران   ١٦ المقبل   الخميس 
 رعيتنا بهذا العيد بطريقة مختلفة هذه السنة للتشديد على أهميته، وأهمية

،
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 شهر قلب يسوع
الأقدس

 يا يسوع الوديع والمتواضع القلب
إجعل قلبنا مثل قلبكِ

أحد الثالوث الأقدس
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الثالوث هو المحبه ال�مله


